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Rondvraag PvdD brute slachting zwanenkoppel

Eind december is op brute wijze een knobbelzwanen koppel gedood door jagers. Uit antwoorden op 
vragen die de SP heeft gesteld meldt GS dat inderdaad verboden handelingen zijn verricht: de 
zwanen hebben onnodig geleden - doordat de jagers de dieren nog 10 minuten hebben laten 
creperen nadat ze door kogels geraakt waren - en de dieren zijn uiteindelijk gedood door de nek te 
breken. Deze niet toegestane handelswijzen leidden echter niet tot handhaving.1 

Hieruit wordt het beeld geschapen dat mensen met een geweer boven de wet staan.

Dit roept de volgende vragen op:

1. Waarom heeft de provincie niet opgetreden tegen de brute en illegale slachting van de 
zwanen? 

2. GS meldt in de beantwoording op de schriftelijke vragen dat het hier gaat om een incident.  
a. Hoe weet GS zo zeker dat dit een incident is? Hoeveel controle op de jacht is er door 

de provincie? 
b. Wordt er nooit overgegaan tot handhaving bij incidenten en waarom is “een 

incident” een argument om niet te handhaven? 

3. Gaat de provincie alsnog handhaven in deze zaak? De slachtpartij is immers door een 
omstander in beeld gebracht. Ook is er melding vooraf aan de provincie gedaan van 
schadebestrijding en heeft de politie de jachtaktes gecontroleerd, waardoor bekend is wie 
de overtreders zijn.

4. Heeft de Omgevingsdienst een politieaangifte nodig om over te gaan tot handhaving?

5. Volgens jaarverslag 2018 van de FBE zijn er 4.927 knobbelzwanen in leven en zijn er in dat 
jaar 1.185 gedood. Dit is 24% van de populatie. Klopt het dat 1 op de 4 zwanen wordt 
doodgeschoten?

6. De onderbouwing voor de vrijstelling voor afschot van knobbelzwanen is gebaseerd op oude 
gegevens en lijkt achterhaald. Bovendien is niet nauwkeurig aangegeven in de vrijstelling 
waar en wanneer schade is opgetreden en op welke landbouwgewassen de schade 
betrekking heeft. 

a. Deelt u onze constatering dat voor de knobbelzwaan de wettelijk vereiste 
nauwkeurige onderbouwing ontbreekt en dat de vrijstelling niet is beperkt tot het 
strikt noodzakelijke? 

b. Gaat u de vrijstelling knobbelzwaan intrekken, zolang niet voldaan wordt aan de 
wettelijke vereisten?

1 https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20200514_68616269/provincie-ziet-brute-slachting-van-
zwanenkoppel-door-de-vingers-geen-nieuwe-regels-voor-jacht-incidenten-zijn-niet-altijd-te-voorkomen
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